

## Y'shua's Early Years

**Luke 2:21** <sup>21</sup>And when eight days were accomplished for the circumcising of the child, his name was called Y'SHUA, which was so named of the angel before he was conceived in the womb.

Genesis 17:12 <sup>12</sup>And he that is eight days old shall be circumcised among you, every man child in your generations, he that is born in the house, or bought with money of any stranger, which is not of thy seed.

**Luke 2:22-24** <sup>22</sup>And when the days of her purification according to the law of Moses were accomplished, they brought him to Jerusalem, to present him to the Lord; <sup>23</sup>(As it is written in the law of the LORD, Every male that openeth the womb shall be called holy to the Lord;) <sup>24</sup>And to offer a sacrifice according to that which is said in the law of the Lord, A pair of turtledoves, or two young pigeons.

Lev 12:1-4, 6, 8 <sup>1</sup>And the LORD spake unto Moses, saying, <sup>2</sup>Speak unto the children of Israel, saying, If a woman have conceived seed, and born a man child: then **she shall be unclean seven days**; according to the days of the separation for her infirmity shall she be unclean. <sup>3</sup>And **in the eighth day the flesh of his foreskin shall be circumcised.** <sup>4</sup>And **she shall then continue in the blood of her purifying three and thirty days**; she shall touch no hallowed thing, nor come into the sanctuary, until the days of her purifying be fulfilled.... <sup>6</sup>And when the days of her purifying are fulfilled, for a son, or for a daughter, she shall bring **a lamb of the first year for a burnt offering, and a young pigeon, or a turtledove, for a sin offering**, unto the door of the tabernacle of the congregation, unto the priest:... <sup>8</sup>And if she be not able to bring a lamb, then she shall bring two turtles, or two young pigeons; the one for the burnt offering, and the other for a sin offering: and the priest shall make an atonement for her, and she shall be clean.

Exo 13:1-2 And the LORD spake unto Moses, saying, <sup>2</sup>Sanctify unto me all the firstborn, whatsoever openeth the womb among the children of Israel, both of man and of beast: it is mine.

Num 3:13 <sup>13</sup>Because all the firstborn are mine; for on the day that I smote all the firstborn in the land of Egypt I hallowed unto me all the firstborn in Israel, both man and beast: mine shall they be: I am the LORD.

Num 8:17-18 <sup>17</sup>For all the firstborn of the children of Israel are mine, both man and beast: on the day that I smote every firstborn in the land of Egypt I sanctified them for myself. <sup>18</sup>And I have taken the Levites for all the firstborn of the children of Israel.

Num 18:15-16 <sup>15</sup>Every thing that openeth the matrix in all flesh, which they bring unto the LORD, whether it be of men or beasts, shall be thine: nevertheless the firstborn of man shalt thou surely redeem, and the firstling of unclean beasts shalt thou redeem.

От Луки 2:21 По прошествии восьми дней, когда надлежало обрезать *Младенца*, дали Ему имя Иисус, нареченное Ангелом прежде зачатия Его во чреве.

Бытие 17:12 Восьми дней от рождения да будет обрезан у вас в роды ваши всякий *младенец* мужского пола, рожденный в доме и купленный за серебро у какого-нибудь иноплеменика, который не от твоего семени.

От Луки 2:22-24 <sup>22</sup> А когда исполнились дни очищения их по закону Моисееву, принесли Его в Иерусалим, чтобы представить пред Господа, <sup>23</sup> как предписано в законе Господнем, чтобы всякий младенец мужского пола, разверзающий ложесна, был посвящен Господу, <sup>24</sup> и чтобы принести в жертву, по реченному в законе Господнем, две горлицы или двух птенцов голубиных.

Левит 12:1-4, 6, 8 <sup>1</sup> И сказал Господь Моисею, говоря: <sup>2</sup> скажи сынам Израилевым: если женщина зачнет и родит *младенца* мужского пола, то она нечиста будет семь дней; как во дни страдания ее очищением, она будет нечиста; <sup>3</sup> в восьмой же день обрежется у него крайняя плоть его; <sup>4</sup> и тридцать три дня должна она сидеть, очищаясь от кровей своих; ни к чему священному не должна прикасаться и к святилищу не должна приходить, пока не исполнятся дни очищения ее. ...<sup>6</sup> По окончании дней очищения своего за сына или за дочь она должна принести однолетнего агнца во всесожжение и молодого голубя или горлицу в жертву за грех, ко входу скинии собрания к священнику; ...<sup>8</sup> Если же она не в состоянии принести агнца, то пусть возьмет двух горлиц или двух молодых голубей, одного во всесожжение, а другого в жертву за грех, и очистит ее священник, и она будет чиста.

Исход 13:1-2 <sup>1</sup> И сказал Господь Моисею, говоря: <sup>2</sup> освяти Мне каждого первенца, разверзающего всякие ложесна между сынами Израилевыми, от человека до скота: Мои они.

Числа 3:13 ибо все первенцы - Мои; в тот день, когда поразил Я всех первенцев в земле Египетской, освятит Я Себе всех первенцев Израилевых от человека до скота; они должны быть Мои. Я Господь.

Числа 8:17-18 <sup>17</sup> ибо Мои все первенцы у сынов Израилевых, от человека до скота: в тот день, когда Я поразил всех первенцев в земле Египетской, Я освятит их Себе <sup>18</sup> и взял левитов вместо всех первенцев у сынов Израилевых;

Числа 18:15-16 <sup>15</sup> Все, разверзающее ложесна у всякой плоти, которую приносят Господу, из людей и из скота, да будет твоим; только первенец из людей должен быть выкуплен, и первородное из скота нечистого должно быть

<sup>16</sup> And those that are to be redeemed from a month old shalt thou redeem, according to thine estimation, for the money of five shekels, after the shekel of the sanctuary, which is twenty gerahs.

**Luke 2:39-40** <sup>39</sup> And when they had performed all things according to the law of the Lord, they returned into Galilee, to their own city Nazareth. <sup>40</sup> And the child grew, and waxed strong in spirit, filled with wisdom: and the grace of God was upon him.

**Luke 2:41-42** <sup>41</sup> Now his parents went to Jerusalem every year at the feast of the passover. (Deu 16:16) <sup>42</sup> And when he was twelve years old, they went up to Jerusalem after the custom of the feast.

**Luke 2:43-50** <sup>43</sup> And when they had fulfilled the days, as they returned, the child Y'shua tarried behind in Jerusalem; and Joseph and his mother knew not of it. <sup>44</sup> But they, supposing him to have been in the company, went a day's journey; and they sought him among their kinsfolk and acquaintance. <sup>45</sup> And when they found him not, they turned back again to Jerusalem, seeking him. <sup>46</sup> And it came to pass, that after three days they found him in the temple, sitting in the midst of the doctors, both hearing them, and asking them questions. <sup>47</sup> And all that heard him were astonished at his understanding and answers. <sup>48</sup> And when they saw him, they were amazed: and his mother said unto him, Son, why hast thou thus dealt with us? behold, thy father and I have sought thee sorrowing. <sup>49</sup> And he said unto them, How is it that ye sought me? wist ye not that I must be about my Father's business? <sup>50</sup> And they understood not the saying which he spake unto them.

Mk 11:17 <sup>17</sup> And he taught, saying unto them, Is it not written, My house shall be called of all nations the house of prayer? but ye have made it a den of thieves.

**Luke 2:51-52** <sup>51</sup> And he went down with them, and came to Nazareth, and was subject unto them: but his mother kept all these sayings in her heart. <sup>52</sup> And Y'shua increased in wisdom and stature, and in favour with God and man.

1 Sam 2:21, 26 <sup>21</sup> And the LORD visited Hannah, so that she conceived, and bare three sons and two daughters. And the child Samuel grew before the LORD.... <sup>26</sup> And the child Samuel grew on, and was in favour both with the LORD, and also with men.

выкуплено; <sup>16</sup> а выкуп за них: начиная от одного месяца, по оценке твоей, бери выкуп пять сиклей серебра, по сиклю священному, который в двадцать гер;

**От Луки 2:39-40** <sup>39</sup> И когда они совершили все по закону Господню, возвратились в Галилею, в город свой Назарет. <sup>40</sup> Младенец же возрастал и укреплялся духом, исполняясь премудрости, и благодать Божия была на Нем.

**От Луки 2:41-42** <sup>41</sup> Каждый год родители Его ходили в Иерусалим на праздник Пасхи. <sup>42</sup> И когда Он был двенадцати лет, пришли они также по обычаю в Иерусалим на праздник.

**От Луки 2:43-50** <sup>43</sup> Когда же, по окончании дней *праздника*, возвращались, остался Отрок Иисус в Иерусалиме; и не заметили того Иосиф и Матерь Его, <sup>44</sup> но думали, что Он идет с другими. Пройдя же дневной путь, стали искать Его между родственниками и знакомыми <sup>45</sup> и, не найдя Его, возвратились в Иерусалим, ища Его. <sup>46</sup> Через три дня нашли Его в храме, сидящего посреди учителей, слушающего их и спрашивающего их; <sup>47</sup> все слушавшие Его дивились разуму и ответам Его. <sup>48</sup> И, увидев Его, удивились; и Матерь Его сказала Ему: Чадо! что Ты сделал с нами? Вот, отец Твой и Я с великою скорбью искали Тебя. <sup>49</sup> Он сказал им: зачем было вам искать Меня? или вы не знали, что Мне должно быть в том, что принадлежит Отцу Моему? <sup>50</sup> Но они не поняли сказанных Им слов.

От Марка 11:17 И учил их, говоря: не написано ли: дом Мой домом молитвы наречется для всех народов? а вы сделали его вертепом разбойников.

**От Луки 2:51-52** <sup>51</sup> И Он пошел с ними и пришел в Назарет; и был в повиновении у них. И Матерь Его сохраняла все слова сии в сердце Своем. <sup>52</sup> Иисус же преуспевал в премудрости и возрасте и в любви у Бога и человеков.

1-я Царств 2:21, 26 <sup>21</sup> И посетил Господь Анну, и зачала она и родила еще трех сыновей и двух дочерей; а отрок Самуил возрастал у Господа. ... <sup>26</sup> Отрок же Самуил более и более приходил в возраст и в благоволение у Господа и у людей.